



Atchafalaya

NATIONAL HERITAGE AREA

Atchafalaya Trace Commission Board Meeting
Wednesday, March 6, 2024 – 10 a.m. West Baton Rouge Museum
845 N Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767

Commissioners Present

Don Haydel, Ascension Parish
Darrel Rivere, Assumption Parish
Wilbert Carmouche, Chair, Avoyelles Parish
Hilary Collis, East Baton Rouge Parish
Chris Burton, Iberia Parish
Clifford LeGrange, Iberville Parish
Fawn Hernandez, Lafayette Parish
Herman Fuselier, St. Landry Parish
Ryan Page, Terrebonne Parish
Angelique Bergeron, Secretary, West Baton Rouge Parish

Commissioners Absent

Linda Gardner, Concordia Parish
Paula Lambert, Pointe Coupee Parish
Jennifer Stelly, St. Martin Parish
Carrie Stansbury, Treasurer, St. Mary Parish

Others Present

Angela Rathle, National Park Service
Justin Lemoine, Atchafalaya National Heritage Area
Caroline Cassagne, Atchafalaya National Heritage Area
Lacey Chataignier, Office of Cultural Development
Mart Black, Terrebonne Parish Consolidated Government

AGENDA

I. Call to Order and Pledge of Allegiance (Wilbert)

Chair Wilbert Carmouche called the meeting to order at 10:05 a.m. Mart Black led the Pledge of Allegiance

II. **Agenda Approval (Wilbert)**

Carmouche called for approval of the agenda. Secretary Angelique Bergeron motioned for approval, seconded by Angela Rathle. Motion carried unanimously.

III. **Minutes Approval (Wilbert)**

Carmouche called for approval of the September meeting minutes. Darrel Rivere moved to approve. Bergeron seconded motion. Motion carried unanimously.

Carmouche called for approval of the January meeting minutes. Bergeron moved to approve. Rathle seconded. Motion carried unanimously.

IV. **New Commissioner Welcome**

Justin Lemoine introduced new Terrebonne Parish commissioner, Ryan Page. He noted Linda Gardner has indicated she would like to step down. Lemoine thanked Mart Black for his many years of service to the Atchafalaya Trace Commission. Black thanked Lemoine for his work with the ATC and is excited for the future of ANHA.

a. **Ryan Page, Terrebonne Parish**

Ryan Page introduced himself to the board. He is currently HR and Risk Management director for Terrebonne Parish.

V. **2024 Commission Meetings Discussion**

Lemoine noted the location of the travel meetings are not confirmed, so any commissioner wishing to host may let him know. Iberia may host the May meeting. Lemoine noted to Don Haydel Ascension is not set but ANHA will discuss the possibility.

Lemoine asked Commissioners that if they cannot attend a meeting, please send someone to report out for the parish or email a report to ANHA staff.

- a. March 13: WBR Museum
- b. May 8: TBD (St. Martin)
- c. July 10: WBR Museum
- d. Sept 11: TBD (Ascension)
- e. Nov 13: End-of-Year Wrap Up Location TBD

VI. **ANHA Staff Updates**

a. **Lafourche Parish Legislation**

Lemoine shared that the legislation to add Lafourche Parish to the heritage area was introduced into the House and Senate last fall. Lemoine went to D.C., in February and met with the entire delegation. The full Louisiana delegation supports the legislation. Representative Scalise and Senator Cassidy will be leading the efforts on the House and Senate sides, respectively. Lafourche will be the fifteenth and final parish.

Lemoine noted the delay is the delegation is waiting on a lands package to attached the bill to. It will receive bipartisan support, however, it is difficult to pass a piece of legislation that small, so ANHA is waiting on an omnibus bill.

The legislation should be passed before this Congress concludes.

b. **2024 Session Priorities**

Lemoine noted the general session starts March 11. ANHA will be asking for recurring state funding for technical assistance. Lemoine will reach out for letters of support to receive permanent funding.

c. **Sound of the Swamp Pass**

Lemoine shared the “sounds of the Swamp” pass is in conjunction with the Year of Music. It is intended to be an educational product for users to learn more about the music heritage of the region.

d. **Atchafalaya Grants Month (May)**

Lemoine noted the Celebration and Legacy grants open May 1. Legacy Grants will close May 31 and Celebration Grants will close once funds are expended.

e. **2024 Alliance of National Heritage Areas Meeting (April 15-18, 2024)**

ANHA staff will be reaching out to ATC to help with the conference.

VII. **ANHA Projects Update**

The Acadiana Planning Commission continues to work on the feasibility study. ANHA will begin engaging community groups in the middle of the year. The feasibility study will be completed May 2025.

ANHA can provide a full list of projects to interested commissioners.

VIII. **Year of Music (Lacey)**

Lacey Chataignier introduced the Year of Music and the Louisiana Music Trail. Chataignier invited feedback from the commissioners on the website.

IX. **Other Business**

Lemoine noted Congres de Mondial Acadien will be in Canada from Aug 8-19, 2024. It will take place in Nova Scotia. Bergeron and Carmouche will be in attendance. Lemoine will be planning Louisiana’s footprint and will be in touch with details. Lemoine also asked to refer any groups interested in participating to him.

Chataignier will also be in Nova Scotia for the Music Cities conference and is willing to bring

brochures.

a. Comments from public attendees (if any)

No public was in attendance.

X. Commissioner Announcements

Ascension – Haydel shared that the Louisiana Sportsmans Festival will take place March 15-17. The Jambalaya Festival is coming up in May. Haydel shared that he attended the USACE scoping meeting for the Mississippi River Study. The Corps is doing a 5-year study on the Mississippi River. They have seven items they will study and one is ecosystem and restoration. Haydel encouraged the commission to give comments if they felt so obliged. Lemoine will send out the link to everyone when ANHA follows up.

Assumption – Rivere shared they planted around 5,000 Louisiana irises at the recreation center. The Allons Manger Festival will be taking place in Belle Rose and the church fairs are about to start up.

Avoyelles – Carmouche asked for an update on the DOTD ANHA signs. Lemoine shared the person sharing retired so he will be working with the new DOTD contact. Avoyelles also hosted the regional DCRT meetings in February. Avoyelles also represented ANHA at the Police Jury conference. The Jefferson Highway Conference is coming up on April 25, 2024. The Spring Bayou WMA has water now. There will be lots of egg-pocking festivals in Avoyelles.

Concordia – The Mickey Gilley Foundation is hosting a golf scramble on March 16. The Delta Music Museum is open Tuesday-Saturday. Linda Gardner has asked ANHA to start looking for her replacement as she intends to roll off the board.

East Baton Rouge – Hilary Collis shared that Baton Rouge Blues Fest is April 18-21. The Nature Conservancy received a permit to approve hydrology in the area, which will soon be going out to bid. Bayou Vermilion Preservation Association is hosting annual symposium on March 15. TNC will be hosting a bird watching tour at Cypress Island Preserve.

Iberia – Chris Burton noted he had been under the weather was unprepared but Mardi Gras was a success.

Iberville – Cliff LeGrange shared that Iberville Parish elected a new parish president and the administration is undergoing some changes. The Iberville Museum is seeking a new director.

Lafayette – Fawn Hernandez shared that Lafayette has a new administration that seems very culture-forward. Festival International is coming up in April. The Acadiana Center for the Arts is working on the Louisiana Music Museum and just released the RFQ. Officially

kick-off should begin in September. The Big Towns Conference will take place in Lafayette during Festival International (April 23-24). The Lafayette area is also home to Grammy winners. Hernandez also shared information on the professional development Creative Acadiana series. The Louisiana Preservation Conference will also be hosted in Lafayette in April.

St. Landry – Herman Fuselier noted festivals are starting. March 19-24, 2024, is Balfa Week. March 23 is the Washington Community Festival and the Crawfish Etouffee Cook-off. April 3-7, 2024 is Cycle Zydeco. Fuselier also shared that Mardi Gras was very successful.

St. Mary – The Irish- Italian Parade is March 16. April 5, Rockin’ the Dock begins. April 13 is the annual Basin Brew Fest. April 13 is also the Bayou Teche Black Bear Festival in downtown Franklin.

Terrebonne – Page shared they recently hosted the fourth annual Bayou Terrebonne Boucherie. Funding from the boucherie will go to the first trailhead for the Bayou Terrebonne paddle trail. Free French lessons are starting at Bayou Terrebonne Distillers. The Robinson Ranch Market will be March 10. The Southdown Marketplace will be March 23. April 6 will be Louisiana Twin Fest. April 20 is the Lady Bug Ball. Louisiana Blackberry Festival is May 18.

West Baton Rouge – Bergeron shared Le Grand Pique –Nique was very successful. March 15 is Chris Thomas King for the historic happy hour. The Blues After School participants will perform. She encouraged everyone to go see the Malaika Favorite mural created through the Forecast grant with ANHA. The museum will host a Pass-It-On workshop April 8-12. April 18 will be Musician Fete to provide networking and resources to ahead of the Baton Rouge Blues Fest.

National Park Service – The Bayou Lafourche boat tours are going on again. There is music at the Wetlands Discovery Center. There is a new artist at that site as well. NPS is accepting applications for summer camps. There will be a junior angler program. NPS is partnering with Balfa Camp and will be hosting a stage at Festival International. There are cooking demonstrations at LSU-E and music at the Depot Museum.

XI. **Adjourn (Wilbert)**

Carmouche called for a motion to adjourn. Bergeron moved to adjourn, seconded by Rivere. The meeting adjourned at 11:29 a.m.



Atchafalaya

NATIONAL HERITAGE AREA

Réunion du conseil d'administration de la Atchafalaya Trace Commission
Mercredi 6 mars 2024 - 10 heures West Baton Rouge Museum
845 N Jefferson Ave, Port Allen, LA 70767

Commissaires présents

Don Haydel, paroisse de l'Ascension
Darrel Rivere, paroisse de l'Assomption
Wilbert Carmouche, président, paroisse des Avoyelles
Hilary Collis, paroisse de Baton Rouge Est
Chris Burton, paroisse d'Iberia
Clifford LeGrange, paroisse d'Iberville
Fawn Hernandez, paroisse de Lafayette
Herman Fuselier, paroisse de St. Landry
Ryan Page, paroisse de Terrebonne
Angélique Bergeron, secrétaire, paroisse de Baton Rouge Ouest

Commissaires absents

Linda Gardner, paroisse de Concordia
Paula Lambert, paroisse de Pointe Coupee
Jennifer Stelly, paroisse de St. Martin
Carrie Stansbury, trésorière, paroisse de St.

Autres personnes présentes

Angela Rathle, National Park Service
Justin Lemoine, Atchafalaya National Heritage Area
Caroline Cassagne, Atchafalaya National Heritage Area
Lacey Chataignier, Office of Cultural Development
Mart Black, Terrebonne Parish Consolidated Government

AGENDA

- I. Rappel à l'ordre et serment d'allégeance (Wilbert)**
Le président Wilbert Carmouche ouvre la séance à 10 h 05. Mart Black prononce le serment d'allégeance.

- II. Approbation de l'ordre du jour (Wilbert)**
Carmouche demande l'approbation de l'ordre du jour. La secrétaire Angélique Bergeron

propose l'adoption de l'ordre du jour, appuyée par Angela Rathle. La motion est adoptée à l'unanimité.

III. **Approbation du procès-verbal (Wilbert)**

Mme Carmouche demande l'approbation du procès-verbal de la réunion de septembre. Darrel Rivere propose de l'approuver. Bergeron appuie la motion. La motion est adoptée à l'unanimité.

Carmouche demande l'approbation du procès-verbal de la réunion de janvier. Bergeron propose d'approuver la motion. Rathle appuie la motion. La motion est adoptée à l'unanimité.

IV. **Bienvenue à un nouveau**

commissaire Justin Lemoine présente le nouveau commissaire de la paroisse de Terrebonne, Ryan Page. Il note que Linda Gardner a indiqué qu'elle souhaitait se retirer. Lemoine a remercié Mart Black pour ses nombreuses années de service au sein de la Commission du Tracé de l'Atchafalaya. Mart Black a remercié Lemoine pour son travail avec l'ATC et se réjouit de l'avenir de l'ANHA.

a. **Ryan Page, paroisse de Terrebonne**

Ryan Page se présente au conseil d'administration. Il est actuellement directeur des ressources humaines et de la gestion des risques pour la paroisse de Terrebonne.

V. **Discussion sur les réunions de la Commission 2024 M.**

Lemoine fait remarquer que le lieu des réunions de voyage n'est pas confirmé, et que tout commissaire souhaitant accueillir une réunion peut le lui faire savoir. Iberia pourrait accueillir la réunion de mai. Lemoine a indiqué à Don Haydel que l'Ascension n'était pas fixée, mais que l'ANHA discuterait de cette possibilité.

Lemoine a demandé aux commissaires, s'ils ne peuvent pas assister à une réunion, d'envoyer quelqu'un pour faire un rapport pour la paroisse ou d'envoyer un rapport par courriel au personnel de l'ANHA.

- a. 13 mars : Musée WBR
- b. 8 mai : TBD (St. Martin)
- c. 10 juillet : Musée WBR
- d. 11 septembre : TBD (Ascension)
- e. 13 novembre : Synthèse de fin d'année Lieu à déterminer

VI. **Mises à jour du personnel de l'ANHA**

a. **Législation relative à la paroisse de Lafourche**

Lemoine a indiqué que la législation visant à ajouter la paroisse de Lafourche à l'aire patrimoniale a été présentée à la Chambre et au Sénat à l'automne dernier. Lemoine s'est rendu à Washington en février et a rencontré l'ensemble de la délégation. L'ensemble de la délégation louisianaise soutient la législation. Le représentant Scalise et le sénateur Cassidy mèneront les efforts respectivement du côté de la Chambre et du Sénat. Lafourche sera la quinzième et dernière paroisse.

M. Lemoine a indiqué que le retard est dû au fait que la délégation attend un paquet de mesures foncières auquel rattacher le projet de loi. Ce dernier bénéficiera d'un soutien bipartisan, mais il est difficile de faire passer un texte de loi aussi petit, c'est pourquoi l'ANHA attend un projet de loi omnibus.

La loi devrait être adoptée avant la fin du Congrès.

b. **Priorités de la session 2024**

Lemoine note que la session générale commence le 11 mars. L'ANHA demandera un financement récurrent de l'État pour l'assistance technique. Lemoine demandera des lettres de soutien pour recevoir un financement permanent.

c. **Sound of the Swamp Pass**

Lemoine a expliqué que le pass "sounds of the Swamp" s'inscrit dans le cadre de l'Année de la musique. Il s'agit d'un produit éducatif qui permet aux utilisateurs d'en savoir plus sur le patrimoine musical de la région.

d. **Mois des subventions Atchafalaya (mai)**

Lemoine note que les subventions de célébration et d'héritage sont ouvertes le 1er mai. Les subventions d'héritage seront clôturées le 31 mai et les subventions de célébration seront clôturées une fois que les fonds auront été dépensés.

e. **2024 Alliance of National Heritage Areas Meeting (15-18 avril 2024) Le**

personnel de l'ANHA demandera à l'ATC de l'aider à organiser la conférence.

VII. **Mise à jour des projets de l'ANHA**

La Acadiana Planning Commission continue de travailler sur l'étude de faisabilité. L'ANHA commencera à impliquer les groupes communautaires au milieu de l'année. L'étude de faisabilité sera achevée en mai 2025.

L'ANHA peut fournir une liste complète des projets aux commissaires intéressés.

VIII. **Année de la musique (Lacey)**

Lacey Chataignier présente l'Année de la musique et le Louisiana Music Trail. Elle invite les commissaires à faire part de leurs commentaires sur le site web.

IX. **Autres affaires M**

Lemoine signale que le Congrès mondial acadien aura lieu au Canada du 8 au 19 août 2024. Il aura lieu en Nouvelle-Écosse. Bergeron et Carmouche y participeront. Lemoine planifiera la participation de la Louisiane et sera en contact avec les détails. M. Lemoine a également demandé à ce que tout groupe intéressé à participer à l'événement lui soit référé.

Chataignier sera également en Nouvelle-Écosse pour la conférence Music Cities et est prêt à apporter des brochures.

a. **Commentaires des participants du public (le cas échéant)**

Aucun public n'était présent.

X. **Annonces des commissaires**

Ascension - Haydel a indiqué que le Louisiana Sportsmans Festival aura lieu du 15 au 17 mars. Le festival Jambalaya aura lieu en mai. Haydel a indiqué qu'il avait assisté à la réunion de cadrage de l'USACE pour l'étude sur le fleuve Mississippi. Le Corps d'armée réalise une étude quinquennale sur le fleuve Mississippi. Il y a sept points à étudier, dont l'un est l'écosystème et la restauration. M. Haydel encourage la commission à faire part de ses commentaires si elle le souhaite. Lemoine enverra le lien à tout le monde lorsque l'ANHA fera le suivi.

Assomption - Rivere a partagé qu'ils ont planté environ 5 000 iris de Louisiane au centre récréatif. Le festival Allons Manger aura lieu à Belle Rose et les foires paroissiales sont sur le point de commencer.

Avoyelles - Carmouche a demandé une mise à jour sur les panneaux ANHA du DOTD. Lemoine a partagé la personne qui a pris sa retraite et travaillera donc avec le nouveau contact du DOTD. Avoyelles a également accueilli les réunions régionales du DCRT en février. Avoyelles a également représenté l'ANHA à la conférence du jury de police. La conférence sur la route de Jefferson aura lieu le 25 avril 2024. La Spring Bayou WMA a maintenant de l'eau. Il y aura beaucoup de festivals de ponte à Avoyelles.

Concordia - La Mickey Gilley Foundation organise une compétition de golf le 16 mars. Le Delta Music Museum est ouvert du mardi au samedi. Linda Gardner a demandé à l'ANHA de commencer à chercher son remplaçant car elle a l'intention de quitter le conseil d'administration.

East Baton Rouge - Hilary Collis a indiqué que le Baton Rouge Blues Fest se déroulera du 18 au 21 avril. The Nature Conservancy a reçu un permis pour approuver l'hydrologie dans la région, qui fera bientôt l'objet d'un appel d'offres. La Bayou Vermilion Preservation Association organise son symposium annuel le 15 mars. TNC organise une visite d'observation des oiseaux dans la réserve de Cypress Island.

Iberia - Chris Burton a indiqué qu'il n'avait pas été préparé et qu'il n'avait pas eu de chance, mais que Mardi Gras avait été un succès.

Iberville - Cliff LeGrange a indiqué que la paroisse d'Iberville avait élu un nouveau président et que l'administration subissait quelques changements. Le musée d'Iberville est à la recherche d'un nouveau directeur.

Lafayette - Fawn Hernandez a indiqué que Lafayette avait une nouvelle administration qui semble très orientée vers la culture. Le Festival international aura lieu en avril. L'Acadiana Center for the Arts travaille sur le Louisiana Music Museum et vient de publier l'appel d'offres. Le coup d'envoi officiel devrait être donné en septembre. La Big Towns Conference aura lieu à Lafayette pendant le Festival International (23-24 avril). La région de Lafayette accueille également des lauréats des Grammy Awards. Mme Hernandez a également donné des informations sur la série d'activités de développement professionnel Creative Acadiana. La Louisiana Preservation Conference se tiendra également à Lafayette en avril.

Landry - Herman Fuselier a indiqué que les festivals commençaient. La semaine de Balfa aura lieu du 19 au 24 mars 2024. Le 23 mars aura lieu le Washington Community Festival et le Crawfish Etouffée Cook-off. Du 3 au 7 avril 2024, il y aura le Cycle Zydeco. M. Fuselier a également indiqué que le Mardi Gras avait été un grand succès.

Mary - La parade irlandaise-italienne aura lieu le 16 mars. Le 5 avril, Rockin' the Dock commence. Le 13 avril aura lieu le Basin Brew Fest annuel. Le 13 avril est également le Bayou Teche Black Bear Festival dans le centre-ville de Franklin.

Terrebonne - M. Page a indiqué que la quatrième édition de la boucherie annuelle du Bayou Terrebonne avait eu lieu récemment. Les fonds recueillis lors de la boucherie serviront à financer le premier point de départ du sentier de pagaie du Bayou Terrebonne. Des cours de français gratuits ont débuté chez Bayou Terrebonne Distillers. Le marché de Robinson Ranch aura lieu le 10 mars. Le marché de Southdown aura lieu le 23 mars. Le 6 avril aura lieu la Louisiana Twin Fest. Le 20 avril aura lieu le Lady Bug Ball. Le festival de la mûre de Louisiane aura lieu le 18 mai.

West Baton Rouge - Bergeron a partagé Le Grand Pique -Nique qui a eu beaucoup de succès. Le 15 mars, Chris Thomas King organise un happy hour historique. Les participants de Blues After School se produiront. Elle a encouragé tout le monde à aller voir la peinture murale de

Malaika Favorite créée grâce à la subvention Forecast avec l'ANHA. Le musée accueillera un atelier Pass-It-On du 8 au 12 avril. Le 18 avril, une fête des musiciens sera organisée afin de fournir des réseaux et des ressources aux organisateurs du Baton Rouge Blues Fest.

National Park Service - Les excursions en bateau sur le Bayou Lafourche reprennent. Il y a de la musique au Wetlands Discovery Center. Il y a également un nouvel artiste sur ce site. Le NPS accepte les candidatures pour les camps d'été. Il y aura un programme pour les jeunes pêcheurs. NPS est en partenariat avec Balfa Camp et accueillera une scène au Festival International. Il y a des démonstrations de cuisine au LSU-E et de la musique au Depot Museum.

XI. **Ajournement (Wilbert)**

Carmouche demande une motion d'ajournement. Bergeron propose la levée de la séance, appuyée par Rivere. La séance est levée à 11 h 29.